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ORDE D0 DIA 

O 

1 NMERADO , . poRAc|ÓNs . APROBACION DA ACTA DA ULTIMA SESIÓN. 
LOCAIS 

DAR CONTA DE EXPEDIENTES ADMINISTRATIVOS DE MODIFICACIÓN DE CRÉDITO. 

NOVACIÓN PARCIAL DE PRÉSTAMOS 1/06 E 1/07. 
RECOÑECEMENTO DA CERTIFICACIÓN N" 2 E FINAL DA OBRA "SANEAMENTO EN RIO DE SAN- 
STO. PAIO DE ARRIBA, REDONDELA". 

RATIFICACIÓN RESOLUCIÓN DA ALCALDÍA DE NOMEAMENTO DE REPRESENTANTE NA ASAMBLEA XERAL DE CAIXANOVA. 
INCLUSIÓN NO INVENTARIO MUNICIPAL DE BENS DO CONCELLO, DE CAMIÑO NO BARRIO DE 
TUIMIL-O VISO. 

SOLICITUDE DE ADHESIÓN Á REDE GALEGA DE CONCELLOS POLA SUSTENTABILIDADE. 
MODIFICACIÓN DA ORDENANZA MUNICIPAL REGULADORA DA XESTIÓN E TRATAMENTO DOS RESIDUOS SOLIDOS URBANOS, LIMPEZA DE ESPAZOS PUBLICOS E SALUBRIDADE.4 

ASUNTOS FORA DA ORDE DO DIA: 
A.- MODIFICACIÓN CADRO DE PERSOAL ANEXO AO ORZAMENTO XERAL DO CONCELLO PARA O ANO 2008. 

‘ 

DE; 

9.- ACTIVIDADE DE CONTROL DO PLENO: 
9.1.- DAR CONTA DE RESOLUCIÓNS DA ALCALDÍA E CONCELLEIROS DELEGADOS. 
9 2.- MOCIONS. 

MOCION DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, s/ PROPOSTA PARA A 
MODIFICACIÓN D0 REGULAMENTO DE PARTICIPACION VECIÑAL. 

MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, s/ PROPOSTA_ PARA A CREACION DUNHA COMISION ESPECIAL PARA sI-:GUIMENTO E ELIMINACION DA PROBLEMATICA DE 
PINTADAS E DESTROZOS NO MOBILIARIO PUBLICO E PRIVADO. 
MOCIÓN DE URXENCIA DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, s/ O SECTOR 
PESQUEIRO GALEGO. 

ROGOS E PREGUNTAS. 
.m

K 

Na Casa do Concello de Redondela, sendo as vinte horas e trinta minutos do día vintecinco dc xuño de dous mil 
oito, baixo a Presidencia do Sr. Alcalde, D. XAIME REI BARREIRO e a asistencia dos/as Sres./as Concelleiros/as: D. EDUARDO JOSÉ REGUERA OCAMPO, D. EMILIO GONZALEZ IGLESIAS, , 

D’. MARIA ALBINA REBOREDO 
SURIS, D. MANUEL IGLESIAS CARRERA, D. CARLOS GONZÁLEZ FERNANDEZ, D’. ISABEL CASTRO 
PIEDRAS, D‘. FRANCISCA CANAL GÓMEZ, D. JUAN TIZÓN CABALEIRO, D. JOSÉ ALBERTO PAZOS COUÑAGO, D. MIGUEL ANGEL ALVAREZ BALLESTEROS, D'. HERMINDA QUELLE FERNANDEZ, DONA. MARIA LORENA LÓPEZ RODRÍGUEZ, D. CANDIDO VILABOA FIGUEROA, D. XOSÉ CARLOS PAZOS DOCAMPO, D'. MARÍA ANXELES BABARRO FERNÁNDEZ, D‘. ROSA MARIA COSTAS ESTEVEZ, D. 
ALEJANDRO BASTOS FERNANDEZ, e D. BENIGNO GARCÍA-LUENGO MONTERO, actuando como Secretaria a 
Secretaria da Corporación DONA. ANA BEGOÑA MERINO GIL, COHSIÍÍÚCSC o Pleno do Concello, en sesión ordinaria, 
conforme á convocatoria e de acordo coa Orde do Día.



Non asisten, excusando a súa ausencia, as Sras Concelleiras D‘. LAURA LAGO ALLER e D‘. LAURA 
ALONSO GOMEZ. 

INCIDENCIAS.- 

Con carácter previo no tratamento dos asuntos incluídos na Orde do Día, a Corporación garda un minuto de 
silencio en lembranza das víctimas da violencia de xénero.- 

A Presidencia declara aberta a sesión, en primeira convocatoria, procedéndose a trata-los puntos da Orde do Dia.- 

l.- APROBACIÓN DA ACTA DA SESIÓN ANTERIOR.- 
Dada conta da acta da sesión anterior, polo concelleiro Sr. Pazos Couñago faise constar o seu desexo de que 

conste na mesma a oferta do voceiro socialista Sr. González Iglesias, en relación ao debate do punto n“ 7 dos da Orde do 
Día, que afirmou que se atopaban algún pleno anterior, no que os socialistas fixeran máis de cinco preguntas, estaba 
disposto a aceptar igual número na actualidade. 

O Pleno do Concello, en votación ordinaria e por unanimidade dos/as seus membros presentes, sendo dezanove 
votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 7 do PP, 3 do BNG, e 2 do PG), acorda prestar aprobación ao acta da sesión celebrada 
con carácter ordinario o día 28 de maio de 2008, coa rectificación proposta polo concelleiro Sr. Pazos Couñago.- 

2.- DAR CONTA DE EXPEDIENTES ADMINISTRATIVOS DE MODIFICACIÓN DE CRÉDITO.- 
Dada conta dos seguintes expedientes administrativos de modificación de crédito: 

- 13/08, aprobado por Decreto da Alcaldía de data 16.05.08, mediante incorporación de remanentes de crédito 
(con financiamento afectado) ao orzamento prorrogado do Concello de Redondela para o ano 2008, por importe de 
679.264,23 euros. 

- 14/08, aprobado por Decreto da Alcaldía de data 06.06.08, mediante xeración de crédito, por importe de 
286.916,88 euros. 

- 15/08, aprobado por Decreto da Alcaldía de data 12.06.08, mediante xeración de crédito por importe de 7.000,00 

- 16/08, aprobado por Decreto da Alcaldía de data 13.06.08, mediante xeración de crédito, por importe de 
27.143,33 euros. 

- 17/08, aprobado por Decreto da Alcaldía de data 16.06.08, mediante incorporación de remanentes de crédito 
(con financiamento afectado) a orzamento prorrogado do Concello de Redondela para o ano 2008, por importe de 
288.658,06 euros. 

Non se formulan observacións, e o Pleno do Concello, dase por enterado dos expedientes administrativos de 
modificación de crédito anteriormente relacionados.- 

3.- NOVACIÓN PARCIAL DE PRÉSTAMOS 1/06 E 1/07.- 
ANTECEDENTES.- 

Dictame da Comisión infromativa de Facenda e Patrimonio de data 24 de xuño de 2008, que transcrito dí: 

"Vista a proposta da Alcaldia de data 17 de xuño que transcrita di: 

“Visto o destino do préstamo a longo prazo 1/01, por importe de 727.224,65 euros, asinado o día 04. 10.01 co 
Banco Español de Crédito, S.A. (Banesto). 
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Visto o destino do préstamo a longo prazo 1/06, por importe de 1.000.000,00 de euros, asinado o día 30.10.06 co 
Banco de Crédito Local, S.A. (BCL). 

Visto o destino do préstamo a longo prazo 1/07, por importe de 600.000,00 euros, asinado o día 31.01.08 co 
Banco de Crédito Local. 

L NUMERADO pommous Tendo en conta que entre as finalidades do préstamo l/06 figuraban 160.000,00 euros para “Urbanización 
LOCAIS Cubillón”, (existindo a 30.12.07, crédito non gastado por importe de 160.000,00 euros) e 50.000,00 euros destinados a 

Terreos aparcamento (existindo a 30.12.07, crédito non gastado por importe de 9.540,66 euros). 

Tendo en conta que entre as finalidades do préstamo 1/07 figuraban 470.000,00 euros destinados a 
“Abastecementos e saneamentos” existindo a 30.12.07 crédito non gastado por importe de 456.880,23 euros. 

Visto o acordo Plenario de data 28.05.08 aprobando a novación parcial dos préstamos 1/01 e 1/06 destinando 
270.000,00 euros a obra "Abastecemento e saneamento en Vilar" e 5.881,53 euros a "Urbanización Cubillón" 

Considerando preciso contar con crédito destinado á aportación municipal (30% do prao de licitación) dun 
' 

vehículo todoterreno cedido pola Xunta de Galicia con destino á policía local, por importe de 9.073,00 euros. 

Considerando preciso contar con crédito destinado á contratación da obra “Colectores xerais no rio Maceiras, 
Vilar, Redondela" por importe de 248.441,25 euros e existindo crédito por importe de 200.000,00 euros na partida 
08441RI62704. 

Esta Alcaldía proponlle ao Concello Pleno a adopción dos seguintes acordos: 

Primçiro.- Novar parcialmente o préstamo a longo prazo l/06 asinado o día 30.10.06 co Banco de Crédito Local 
(BCL) destinando 9.073,00 euros á aportación municipal do vehículo todoterreo (cambiando parcialmente o destino dos 
9.540,66 euros dispoñíbeis destinados á "Terreos aparcamento"). 

Novar parcialmente o préstamo a longo prazo l/06 asinado o día 30.10.06 co Banco de Crédito Local (BCL). 
destinando 47.682,57 euros á contratación da obra “Colectores xerais no río Maceiras, Vilar, Redondela". 

Novar parcialmente o préstamo a longo prazo l/07 asinado o día 31.01.08 co Banco de Crédito Local (BCL) 
destinando 758,68 euros ao resto da contratación da obra "Colectores xerais no rio Maceiras, Vilar Redondela". 

Segundo» Incluir no correspondente expediente administrativo de modificación de crédito mediante a 
incorporación e transferencia de créditos no orzamento prorrogado do Concello de Redondela para o ano 2008 os crédito 
citados para as novas finalidades". 

Votación e dictame: 

A Comisión informativa de facenda e patrimonio, co voto favorable dos Sres. Concelleiros do Grupo Municipal 
do PSdeG-PSOE (4), do BNG (l), a abstención do Grupo Municipal do PP (4), e do Grupo Municipal PG (l) dictaminou 
favorablemente a proposta da Alcaldia antes uanscrita." 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, a Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioria dos/as Sres./as 
Concelleiros/as presentes, sardo doce votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 3 do B.N.G., e 2 do P.G.), e sete abstencións (7 do 
PP), aprobou, nos seus propios términos, o dictame da Comisión informativa de Facenda c Patrimonio nos antecedentes 
transcrito.- - 

4.- RECOÑEQEMENTQ DA ÇEEITFIQAÇIQN N' 2 E FINAL QA QBRA "SANEAMENTQ EN RIQ EL T .P o 
ANTECEDENTES.- 

Dictarne da Comisión infromativa de Facenda e Patrimonio de data 24 de xuño de 2008, que transcrito dí:



"Vista a proposta da Alcaldia, de data 17.06.08 que transcrita di: 

“Vista a certificación técnica núm. 2 e final da obra de Saneamento en Río de San, Sto. Paio de Arriba . 

Redondela (PSA 2006-2008) polo importe de 30.915,94 G, obras adxudicadas á empresa BELYPA CONSTRUCCIONES, 
S.L. 

Visto o informe da intervención municipal, núm T 173/07 de data 3 de decembro de 2007. 

PROPONSE 

PRIMEIRO.- Recoñecer a certificación n' 2 e final da obra Saneamento a¡ Rio de San, Sto. Paio de Arriba, 
Redondela (PSA 2006-2008), supeditando a eficacia do presente acordo a entrada en vigor do orzamento para o ano 2008, 
imputando o seu pagamento á partida 08441RI 62708. 

SEGUNDO: Deducir do importe da certificación, a cantidade de 259,80 G correspondente ós gastos de 
Subdirección de obra (1% do importe de execución material, máis o 16% do IVE”. 

Votación e dictame: 

A Comisión informativa de facenda e patrimonio, co voto favorable dos Sres. Concelleiros do Gmpo Municipal 
do PSdeG-PSOE (4), do BNG (l), e do PG (l) e a abstención do Grupo Municipal do PP (4), dictaminou favorablemente 
a proposta da Alcaldía antes transcrita." 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, a Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioria dos/as Sres./as 

Concelleiros/as presentes, sendo doce votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 3 do B.N.G., e 2 do P.G.), e sete abstencións (7 do 
PP), aprobou, nos seus propios términos, o dictame da Comisión Informativa de Facaida e Patrimonio nos antecedentes 
transcrito- 

5.- RATIFICACIQN RESQLQCIÓN DA ALQALDÍA DE NQMEAMENTQ DE REPRESENTANTE NA 
ASAMBLEA XERAL DE CAlXANOVA.- 

ANTECEDENTES.- 

Dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio de data 24 de xuño de 2008, que transcrito dí: 

"Vista a proposta do Presidente da comisión de data 19 de xuño que transcrita di: 

“Vista a resolución da Alcaldía de data 28.05.08, que transcrita di: 

Visto o escrito do Presidente da Comisión Electoral para a renovación dos órganos de Goberno da entidade 
CAIXANOVA, solicitando nomeamento de representante do Concello na Asamblea Xeral de dita entidade, antes do 
vindeiro 30 de maio. 

Á vista do que, esta Alcaldia, en uso das facultades conferidas pola Lei, ven en 

RESOLVER 

Primeiro.- Nomear representante do Concello de Redondela, na Asamblea Xeral de Caixanova, a D. José Luis 
Lamas Guisande. 

Segundo.- Ratifxcar a presente Resolución polo Concello Pleno, na primeira sesión que celebre. 

Esta presidencia á Comisión Informativa propón, que se dictamine favorablemente a mesma, e posteriormente se 
eleve ao Concello Pleno para a súa ratificación". 

Votación e dictame: 

A Comisión informativa de facenda e patrimonio, co voto favorable dos Sres. Concelleiros do Grupo Municipal
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do PSdeG-PSOE (4), do BNG (l), e do PG (l) e a abstención do Grupo Municipal do PP (4), dictaminou favorablemente a 
proposta da Alcaldia antes transcrita." O 

INTERVENÇIÓNS.- 

A concelleira señora Canal Gómez pregunta sobre o perfil que se buscou para formular esta proposta e sobre a 
posibilidade de que eles poidan facer outra diferente. 

O Alcalde dille que a proposta foi a que o goberno e o PSOE estimou procedente, que lles parece un home serio e 
trátase dun profesor de secundaria de Redondela. 

A concelleira señora Canal Gómez dí que non teñen nada contra esta persona pero van a votar en contra 
O concelleiro señor Bastos Femández di que esa persoa fixo ata o de agora un bo papel e é veciño de Redondela 

polo que parécelles ben a proposta 
vQrAçIg' N g Agggm.- 
Sometido o asunto a votación, a Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioría dos/as Sres./as 

Concelleiros/as presentes, sendo doce votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 3 do B.N.G., e 2 do P.G.), e sete votos en contra (7 
do PP), aprobou, nos seus propios términos, o dictame da Comisión Infonnativa de Facenda e Patrimonio nos antecedentes 
ÍTRIISCTIÍO.- 

6.- INCLUSIÓN NO INVENTARIO MUNICIPAL DE BENS D0 CONCELLO, DE CAMIÑO NO 
BARRIO DE TUIMIL-O VISO.- 

ANTEÇEDENTES.- 

Dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio, de data 24 de xuño de 2008, que transcrita dí: 

"Vista a proposta de resolución do instructor do expediente de investigación da natureza xurídica dun camiño no 
barrio de Tuimil - O Viso. 

Visto o expediente tramitado en relación ao asunto de referencia 

Visto o informe de Secretaría que, transcrito, dí: 

"Emítese o presente en cumprimento do preceptuado no artigo 52 do Real Decreto l372/ 1986 de l3 de xuño polo 
que se aprobou o Regulamento de Bens das Entidades Locais (RB), publicado no BOE n°16l de 7 de xullo toda vez que 
dende o 21 de setembro de›2007 se ven desenvolvendo a instrucción do expediente administrativo de investigación co 
obxecto de determinar o carácter demanial dun camiño sito no barrio de Tuimil, O Viso, denominado “dos Cochiños" que 
da acceso a un lavadoiro que sí está incluído no Inventario Municipal de Bens (IMB). 

O expediente ven motivado polo ínfonne do Inspector de Medio Ambiente do 2l.09.2007 no que se fai consta: 
dita circunstancia para os efectos de que se investigue a natureza demanial do camiño en cuestión. 

En relación a este mesmo asunto se emitiron informes polos arquitectos técnicos do Concello, Sonia M" Puga 
Gándara e Juan Manuel Estévez Lamas. 

O expediente desenvolveuse de conformidade co previsto nos artigo 45 e seguintes do RB e do mesmo se deu 
coñecemento aos posibles interesados/afectados pola resolución que no mesmo se adopte. 

No expediente tramitado obra pois o seguinte: 

Quedou acreditado que o camiño non se atopa recollido como ben de titularidade municipal no IMB. 

Trátase dun camiño que vai dende a estrada provincial Cesantes-Viso-Alxân ata o lavadoiro dos Cochiños, sendo 
o camiño que remata en dito lavadoiro. Ten unha lonxitude aproximada de 36,0 m. e un ancho irregular que vai 
dende os 2,30 m. na entrada pola estrada provincial ata os 3,20 na chegada ao lavadoiro. A anchura máxima é de 
3,20 m. e a minima duns 1,60 m. 0 camiño se configura en varios tramos, sendo o primeiro horizontal e de terra, 
delimitado por muros ben definidos, o segundo trátase dunhas escaleiras fomiadas por losas de pedra cun desnivel



considerable. O camiño coma con alumeado municipal á altura do lavadoiro pero carece de máis servizos 
urbanísticos e o tránsito polo mesmo é sinxelo a pé máis non practicable para vehículos. 

Dos documentos aportados polos propietarios colindantes dedúcese que existe un “sendero” ou “camiño” con 
respecto ao cal se delimitan as suas propiedades deixandoo libre para o seu paso a pé cara ao lavadoiro. 
Das alegacións formuladas por varios destes propietarios resulta que o lavadoiro está mal ubicado no plano do 
¡MB debendo figurar xusto xunto as escaleiras, segundo foi verificado polo arquitecto técnico municipal en data 8 
de maio de 2008, tal e como obra no expediente. 

Nos planos do catastro figura o camiño en cuestión, asi como nos planos catastrais antigos, nestes últimos cunhas 
dimensións maiores das que constan no actual 

De acordo co que antecede, resulta o seguinte: 

l. Ao xuizo da asinante o carácter público do camiño ven corroborado tanto pola realidade fisica como polas suas 
propias características de acceso a un servizo municipal como o lavadoiro. Tamén polo feito de que tódolos 
colindantes pecharon as súas propiedades con respecto ao mesmo e lindan con él segundo os documentos 
obrantes no expediente, non existindo contradiccións entre os mesmos. 

Por outra banda, é obvio que existe na actualidade un uso público, pacífico, constante e continuado do camíño. 
lsto con independencia das condicións do tránsito, que son as propias dun sendero de pés que leva a un lavadoiro , 

ou do feito de que non se asenten ali outros servizos municipais. 

Queda acreditado polo tanto que se da un uso público actual do camiño, equiparable a unha posesión 
administrativa real do mesmo, o que habilita ao Concello para actuar consonte co preceptuado no artigo 53 do 
RB, é dicir, proceder á taxación do camiño en cuestión, incluilo no Inventario Municipal de Bens e adopta-las 
medidas tendentes á efectividade dos dereitos da Corporación en defensa dos intereses públicos involucrados na 
cuestión. 

Nembargantes e tal e como reiteradamente ten declarado a xurisprudencia (Sentencias do TS, entre otras, de 23 
enero 1990 , 15 octubre 1997 y l abril l998, entre outras) hai que ter en conta que tal decisión ten carácter 
meramente declarativo respecto da posesión dado que non define nin o “ius possesssionis" nin o “ius possidendi" 
é dicir, o dereito a poseer ou o dereito de propiedade que somentes os tribunais poden recoñecer ou declarar unha 
vez exercitadas as accións civís correspondentes dado que o inventario é un mero rexistro administrativo que por 
si só nin proba nin crea nin constitue dereito algún a favor da corporación, sendo máis ben un libro que sirve, 
respecto dos seus bens', de recordatorio constante para que corporación exercite oportunamente as facultades 
que Ile corresponden (Sentencia do TS do 9 de xuño de 1978) 

Xa que logo e á vista do que antecede teño a ben sinalar que aos efectos da resolución do expediente 
debe actuaise de conformidade co artigo 52 do RB polo que, previamente á mesma, debe porse de manifesto por 
término de dez días ás personas a quen afecte e compareceran no mesmo para que poidan alegar o que crean 
convinte ao seu dereito. A partir de ahí e previa incorporación ao expediente dos informes que se estimen 
necesarios para mellor proceder e, no seu caso, o dictame da comisión informativa correspondente, adoptarase o 
acordo pertinente polo pleno do Concello, notiñcándose a tódolos interesados aos efectos oportimos. 

Xa que logo á vista do que antecede e vistos 

Os artigos 4 e 68 da Lei 7/85 de 2 de abril Reguladora das Bases do Réxime Local publicada no BOE do 3 de 
abril e modificada pola lei ll/ l999 de 21 de abril e pola lei 57/2003 de l6 de decembro de Medidas para a 
Modernización do Goberno Local. (LBRL) 

Os artigos 220.l e 22l do Real Decreto 2568/¡986 de 28 de novembro polo que se aprobou o Regulamento de 
Organización, Funcionamento e Réxime Xurídico das Corporacións Locais (ROF), publicado no BOE do 22 de 
decembro. 

O artigo 74 do Real Decreto Lexislativo 78l/l986 de l8 de abril, polo que se aprobou o Texto Refundido das 
Disposicións Legais Vixentes en materia de Réxime Local (TRRL), publicado no BOE do 22 e 23 de abril. 

O artigo 264 da Lei 5/97 de xullo da Administración Local de 
agosto. 

Galicia (LALGA), publicada no DOG do 5 de



0 Real Decreto Real Decreto 1372/ 1986 de l3 de xuño polo que se aprobou o Regulamento de Bens das 
Entidades Locais (RB), publicado no BOE n°l6l de 7 de xullo. 
A Lei 33/2003 de 3 de novembro do Patrimonio das Administracións Públicas, (LPAP) publicada no BOE do 4 
de novembro. 

Teño a ben formular a seguinte PROPOSTA DE RESOLUCIÓN para a sua adopción , se procede, polo pleno do 
Concello, ao abeiro do artigo 34 do RB, previo dictame preceptivo por parte da comisión informativa: 

Votación e dictame: 

A Comisión informativa de economía, facenda e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleíros/as dos Gmpos Municipais do PSdeG-PSOE (4) do BNG (1), e do PG (l) e a abstención do 
Grupo Municipal do PP (4), dictaminou favorablemente a Proposta do Presidente antes citada, e na súa 
consecuencia estimou oportuno propoñer ao Concello Pleno, a adopción dos seguintes acordos: 

Resolver o expediente de investigación iniciado por Resolución da Alcaldía do 21 de setembro de 2007 
incluindo no Inventario Municipal de Bens do Concello o camiño en cuestión por estimar dabondo 
acreditado o seu carácter demanial. 

O expediente deberá porse de manifesto aos interesados por término de 10 días ao obxecto de que dentro de 
dito prazo e con carácter previo á resolución que no seu caso se adopte, aleguen o que crean convinte ao seu 
dereito." 

Considerando que, unha vez posto o expediente de manifesto aos interesados por término de dez días, non se 
formulou polos mesmos ningunha alegación. 

Teño a ben propor ao pleno do Concello a adopción do seguinte acordo: 

Resolver o expediente de investigación iniciado por Resolución da Alcaldia do 21 de setembro de 2007 incluindo 
no Inventario Municipal de Bens do Concello o camiño en cuestión por estimar dabondo acreditado o seu carácter 
demanial." 

VOTACIÓN E ACORDO.- 
Sometido o asunto a votación, a Concello Pleno, en votación ordinaria e por unanimidade dos/as Sres./as 

Concelleiros/as presentes, sendo dezanove votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 7 do PP, 3 do B.N.G., e 2 do P.G.), aprobou, 
nos seus propios ténninos, o dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio, nos antecedentes transcrito.- 

7.- SQLIÇITUDE DE ADHESIÓN Á REDE GALEGA DE CONQELLQS ELA SQSTENTABILIDADE.- 
ANTECEDENTES.- 

Dictame da Comisión lnfomiativa de Medio Ambiente, de data 17 de xuño de 2008, que transcrito dí: 
" Pola Presidencia, dase conta da súa proposta de 12.06.08 que transcrita di: 

ASUNTO: ADHESIÓN Á CARTA AALBORGHO .E ADOPCION DE ACORDOS NECESARIOS PARA ADHERIRSE Á REDE GALEGA DE CONCELLOS POLA SUSTENTABILIDADE. 
Con data 15 de marzo de 2004 aprobouse polo Concello Pleno o compromiso de adhesión á Carta das Cidades 

Europeas cara a Sustentabilidade, formalizada posteriormente con data 18 de marzo. 

0 Concello de Redondela ten iniciado o proceso de implantación da Axenda 21 Local, para a que xa completou, 
no ano 2006, os procesos de prediagnose, diagnose e auditoría así como a redacción dos Plans de Acción, seguemento e 
Participación Cidadá, todos eles en fase de implementación. 

Atendendo ao establecido na Orde do 23 de maio de 2008, da Conselleria de Medio Ambiente e 
Desenvolvemento Sostible, pola que se crea a Rede galega de concellos pola sustentabilidade, coa finalidade de formular a 
solicitude de adhesión á rede, proponse ao Concello Pleno a adopción dos seguintes acordos:



Adherirse á Carta de Aalborg+10, comprometéndose a potenciar o desenvolvemento sustentable do 
concello mediante a participación cidadá e a implicación dos sectores económicos e sociais. 
Comprometerse á adhesión do concello á Rede de cidades e municipios polo clima. 
Acordar a adhesión á rede e a inscrición no seu rexistro, así como realizar unha declaración institucional do 
Concelleiro Delegado de Medio Ambiente a todos os cidadáns onde se amose o compromiso municipal de 
implantación de políticas municipais encamiñadas a acadar a sustentabilidade no concello. 
Organizar unha commisión técnica de seguimento integrada por todas as concellerías implicadas nos 
procesos de sustentabilidade. 
Designar como vocal representante na Asamblea Xera] da Rede ao Concelleiro Delegado de Medio 
Ambiente, Xosé Carlos Pazos Docampo, e COITIO suplente á Concelleira de Participación Cidadá, María 
Ánxeles Babarro Fernández. 
Fomentar canles estables de participación cidadá e comprometerse a organizar e manter os foros de 
participación da Axenda 21 local. 

Aberta a votación, e por unanimidade dos asistentes (10), dictamínase favorablemente a proposta de referencia" 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, a Concello Plo, en votación ordinaria e por unanimidade dos/as SresJas 
Concelleiros/as presentes, sendo dezanove votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 7 do PP, 3 do B.N.G., e 2 do P.G.), aprobou, 
nos seus propios términos, o dictame da Comisión Informativa de Medio Ambiente, nos antecedentes transcrito- 

8.- MODIFICACIÓN DA ORDENANZA MUNICIPAL REGULADORA DA XESTIÓN E 
TRATAMENTO DOS RESIDUOS LIDOS URBANOS. LIMPEZA DE ESPAZOS P BLIC@ E 
SALUBRIDADE.- 

ANTEQEDENTES.- 

Dictame da Comisión Informativa de Medio Ambiente de data 17 de xuño de 2008, que transcrito dí: 

"Pola Presidencia, dase conta da súa proposta de data 04.05.08, que transcrita di: 

Proposta de modificación da ordenanza municipal reguladora da xesión e tratamento dos residuos sólidos urbanos, 
da limpeza de espazos públicos e da salubridade. 

(B.O.P. n° 166, do 30.08.93, núm. 97 de 24.05.04 e núm. 15 de 24.01.05) 

Coa finalidade de adaptar a ordenanza de referencia á lexislación aplicable, ao marco contractual vixente na xestión do 
servizo e ás necesidades derivadas dunha maior atención ás condicións ambientais e á calidade de vida dos veciños, 
proponse a incorporación das seguintes modificacións ao seu articulado: 

l'.- Suprímese a exposición de motivos. 

2'.- Modiñcase o artigo 2, que queda redactado como segue: 

Artigo 2. 
1.- Estarán dentro do ámbito de aplicación desta ordenanza os refugallos e residuos sólidos producidos como 
consecuencia das seguintes actividades e situacións: 

a) os residuos de orixe doméstica 
b) os residuos xerados en comercios, oficinas e servizos 
c) os residuos procedentes da limpeza das vias públicas, zonas verdes, áreas recreativas e praias 
d) os residuos procedentes de lonxas, mercados, feiras, festexos. peregrinaxes, excursións, acampadas ou actos 

similares 
e) os mobles, utensilios e electrodomésticos desbotados, así como os entullos de construción e obras menores 

de reparación domiciliaria ata un máximo de 20 quilogramos 
j) en xeral, todos aqueles residuos cuxa recollida, transporte, almacenamento, tratamento ou depósito 

controlado lles corresponda aos concellos, de acordo co establecido expresamente na lexislación do réxime 
local e nas demais disposicións vixentes. 

2.- Queda rígorosamente prohibido utilizar o servizo municipal de recollida de residuos sólidos urbanos para desfacer-se 
de calquera outro tipo de residuos non mencionados no apartado anterior, especialmente os seguintes:



a) os residuos radioactivos 
b) os residuos procedentes de actividades industriais 
c) os residuos resultantes da prospección, extracción, tratamento e almacenamento de recursos minerais e da 

explotación de canteiras 
d) as materias fecais e outras substancias naturais non perigosas das explotacións agrícolas e gandeiras que se 

utilicen exclusivamente no marco da explotación agraria 
e) os residuos xerados pola actividade especificamente sanitaria en hospitais, clínicas e ambulatorios 
j) os residuos xerados pola actividade veterinaria 
g) os efluentes líquidos vertidos ás augas continentais e ao mar 
h) os efluentes gaseosas emitidos á atmosfera 

3'.- Modifícase o artígo 8, que queda redactado como segue: 

Artigo 8. 
Non se permite deixar nas vías ou nos espazos públicos ningún tipo de cartel, folleto, folla solta ou calquera medio 
impreso. Serán responsables da infracción as persoas físicas ou xurídicas que resulten ou aparezan como promotoras da 
publicidade, anuncio ou convocatoria e, solidariamente, os axentes distribuidores. 

4'.- Modifícase o artigo l l, que queda redactado como segue: 

Artigo l 1 . 

Os posuidores de animais domésticos están obrigados a retirar calquera defecación depositada en vías ou espazos públicos 
no momento no que se produzan. 

5'. - Suprímese o apartado 3 do artigo 18. 

6‘.- Modifícase o artigo 19, que queda redactado como segue: 

Artigo l 9. 

l.- Os residuos correspondentes ao contedor verde depositaranse nos contedores sempre en bolsas de plástico debidamente 
pechadas e consistentes coa finalidade de evitar a dispersión e os vertidos as¡ como de contribuír á seguridade do persoal 
encargado do servizo. 

2.- Os residuos 'correspondentes aos contedores amarelo (envases lixeiros) e azul (papel e cartón), así como aos 
contedores de vidro, deberán depositarse obrigatoriamente neles condo estean situados a menos de l 00 metros do 
domicilio. 

3.- 0 papel e cartón e o vidro depositaranse nos respectivos contedores sen bolsa. O papel-cartón pregado ou dobrado e 
os envases de vidro baleiros e sen tapa. 

4.- As pilas poderán serlles entregadas aos axentes distribuidores de acordo coa normativa específica de aplicación ou 
depositadas nos lugares establecidos polo Concello. 

7‘.- Modifícase o artigo 20, que queda redactado como segue: 

Artigo 20. Normas de utilización dos contenedores. 

a) Para cada tipo de residuos utilizarase obrigatoriamente o contenedor correspondente. 
b) Utilizarase o contenedor máis próximo ao lugar de produción do residuo. Se este se atopara cheo, 

utilizarase o seguinte máis próximo, evitando o desbordamento. 
c) Os residuos de grande tamaño deberán reducirse para que ocupen o menor volume posible. 
d) Pecharase a tapa do contenedor despois de depositar os residuos. 

8'.- Modifícase o artigo 21, que queda redactado como segue: 

Artigo 2l.- Queda expresamente prohibido: 
a) Depositar bolsas ou residuos fóra dos contedores ou na via pública. Os residuos soltos de escasa entidade 

depositaranse nas papeleiras. 
b) Depositar residuos ordinarios sen separar as correspondentes fraccións de envases lixeiros, papel-cartón. 

vidro e pilas.



c) Depositar residuos procedentes da limpeza de calquera tipo de predio ou xardín. 
d) Depositar residuos en contedores non homologados polo Concello. 
e) Introducir nos contedores residuos voluminosos do fogar. animais de compañía mortos, residuos de 

construción ou demolición, así como todos aqueles que poidan producir avarías no sistema mecánico dos 
vehículos de recollida ou danos no contedor. 

f) Depositar en calquera comedor da via pública residuos susceptibles de seren incluídos en calquera das 
categorías do apartado 2 do artigo 2. 

9'.- Modifícase o artigo 22, que queda redactado como segue: 

Artigo 22.- Os residuos correspondentes ao contedor verde (fracción resto) deberán ser depositados entre as 21.00 e as 
23. 00 horas dos días laborais. Nos lugares onde a recollida non é diaria só se poderán depositar o día anterior a' recollida 
entre as 21:00 e as 23:00 horas. 

l0’.- Modifícase o artigo 23, que queda redactado como segue: 

Artigo 23.- Nos contedores de vidro os residuos só poderán ser depositados entre as 8:00 e as 22:00 haras. 

1 I'.- Modifícase o artígo 24, que queda redactado como segue: 

Artigo 24.- Se unha persoa ou entidade pública ou privada tivese que depositar unha grande cantidade de residuos, ou 
superior á que constitúe a súa produción diaria, está obrigada a comunicarllo previamente ao servizo municipal ou á 
empresa concesionaria co fin de que se lle indique o xeito no que debe realizarse o depósito. 

l2'.- Elimínanse os artígos 25 a 38 na súa redacción actual. 

l3“.- O artígo 25 queda redactado como segue: 

Artigo 25.- Voluminosos. Aqueles mobles, electrodomésticos, etc. que polo seu peso ou volume non deban ser depositados 
no contedor serán depositados no lugar, día e hora sinalados polo servizo de recollida tras o aviso telefónico do 
interesado. 

l4'.- O artigo 26 queda redactado como segue: 
Artigo 26.- Animais mortos. 
1.- Esta' prohibido abandonar cadáveres de calquera animal sobre toda clase de terreos. vías ou espazos públicos. 
2.- Quen observe a presenza dun animal morto nas vías ou espazos públicos deberá comunicárllelo aos servizos 
municipais, que procederán á súa retirada nas debidas condicións hixiénico-sanitarias. 

l5'.- 0 artígo 27 queda redactado como segue: 
Artigo 27.- Aceites usados. 
Os aceites fritos usados de orixe doméstica non poderán ser eliminados a través do sistema de saneamento, senón que 
deberán depositarse nos lugares habilitados para tal efecto polo Concello, nunha cantidade que non será superior a 10 
litros por persoa e día. Por riba desta cantidade, será obrigatorio pórse en contacto cos servizos municipais. 

l6'- 0 artigo 28 queda redactado como segue: 
Artigo 28.- Aparellos eléctricos e electrónicos. 
De acordo coa lexislación aplicable, prohíbese o depósito de aparellos eléctricos ou electrónicos (informática, son, imaxe 
e similares) a través do sistema ordinario de recollida. Os posuidores deberán solicitarlle a recollida ao servizo a través 
do telefono habilitado para tal efecto. 

l7'.- 0 artigo 29 queda redactado como segue: 
Artigo 29.- Outras tipoloxía.: de residuos. 
0 Concello, directamente ou a través dos instrumentos xurídicos que resulten de aplicación, poderá impulsar a recollida 
especifica de calquera residua de orixe doméstica ou asimilable, instalando ou creando os puntos ou sistemas de recollida 
necesarios e realizando as campañas informativas correspondentes. 

l8'.- Elimínase o capítulo V. Por conseguinte, o capítulo VI pasa a ser o V, coa denominación de "réxime sancionador".
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l9'.- O artigo 30 queda redactado como segue: 
Artigo 30.- Infraccións. 
Constitúen infraccións a esta Ordenanza os actos e omisións que contraveñan o establecido nela. 

20‘.- O artigo 31 queda redactado como segue: 
Artigo 31.- Infraccións leves. 

Considéranse infraccións leves todas aquelas condutas non tipificadas como infraccións graves ou moi graves e, en 
particular, 

a) O incumprimento das disposicións en materia de limpeza, salubridade e ornato de Soares, terreos e 
edificios. 

b) Depósitos de residuos domiciliarios ou doutra natureza en papeleiras. 
c) incumprimento das nonnas sobre utilización dos comedores destinados á recollida dos diferentes tipos 

de residuos. 
d) Non proceder á limpeza das defsrcacións de cans ou outros animais nas vías públicas ou non adoptar as 

precaucións establecidas nesta ordenanza. 

2l“.- O artigo 32 queda redactado como segue: 
Artigo 32.- Infiaccións graves. 
Constitúen infraccións graves as seguintes: 

a) incumprimento das prohibicións establecidas para os residuos non considerados como de orixe 
doméstica. 

b) Colocar carteis en lugares non permitidos e realizar inscricións ou pintadas. 
c) Abandono de mobles e aparellos na vía ou espazos públicos. 
d) Abandono de animais mortos ou a súa inhumación en terreos públicos. 
e) Non manter os terreos e construcións limpos cando poidan afectar á paisaxe, salubridade ou 

seguridade por mor do risco de incendios, epizaotias ou brotes infecciosos. 
fi 0 incumprimento das probicións establecidas no apartado 2 do artigo 2. 
g) A reincidencia na comisión de faltas leves. 

22'.- O artigo 33 queda redactado como segue: 
Artigo 33.- Infraccións moi graves. 
Constitúen infraccións moi graves as seguintes: 

a) Adicarse a' recollida, transporte, aproveitamento ou depósito de residuos sen a debida autorización ou 
licenza. 

b) Non proporcionarlle infònnación ao Concello sobre a orixe, cantidades e caracteristicas dos residuos 
que poidan producir transtornos no transporte ou tratamento así como proporcionar datos falsos ou 
impedir e obstruír o labor inspector nos supostos de residuos industriais. 

C) Vertido de lixos e residuos sólidos en lugares non autorizados. 
d) A reincidencia na comisión de faltas graves. 

23'.- O artigo 34 queda redactado como segue: 
Artigo 34.- Sancións.

_ 

a) Para as infracción leves: multa dende 90.00 ata 750,00 euros. 
b) Para as infraccións graves: multa entre 750,01 e 1.500,00 euros. 
c) Para as infraccións moi graves: multa entre 1.500 e 3.000 euros. 

24'.- Elimínase a Disposición Adicional. 

25'.- Elimínase a Disposición Derrogatoria 

26'.- Procédese á revisión lingüística de todo o articulado non suxeito a modificación, resultando como texto integrado da 
ordenanza o que se achega como Anexo da presente proposta.



Polo Concelleiro Sr. Bastos Fernández maniféstase que non está de acordo co apartado sancionador da ordenanza Débese 
comezar por informar á xente. Ademáis, a reforma chega tarde, polo que o Partido Galeguista abstense. 

A Concelleira Sra. Canal Gómez manifesta que os contenedores están frecuentemente saturados, polo que as bolsas se teñen 
que deixar no chan. Aproveita a oportunidade para denunciar que o supermercado próximo ao Centro da 3' Idade, que ela 
dirixe, crea unha permanente situación de insalubridade. 

O Concelleiro Sr. Pazos Couñago incide en que son necesarias campañas de información. Hai xente con dificultades mesmo 
para abrir os contenedores con sistema de pedal. Para algúns tipos de lixo, a capacidade dos contenedores é insuficiente. 

A Concelleira Sra. Costas Estévez manifesta que moitos deses problemas son ocasionados polo costume da xente de botar o 
lixo a calquera hora. 

Manifesta o Presidente que a capacidade dos contenedores é suficiente. Os problemas de saturación destes días deriva da 
folga de transporte. 

O Concelleiro Sr. Bastos Fernández manifesta que os problemas da recollida do lixo son responsabilidade do Concelleiro de 
Medio Ambiente, que ten adicación exclusiva e que debe esixirlle á empresa que cumpra. 

O Concelleiro Sr. Pazos Couñago pregúntase quen vai controlar o cumprimento da ordenanza. Non se debe trasladar a 
responsabilidade á denuncia dos cidadáns, como se fai en moitas ocasións. 

Centura a Presidencia que a competencia corresponde á Policía Local, 

Aberta a votación, prodúcese o seguinte resultado: abstencións, 5; votos a favor, 5. En consecuencia, e por maioría de 
votos dos asistentes resulta dictaminada favorablemente a proposta de referencia." 

INTERVENCIÓNS.- 

O concelleiro señor Bastos Fernández dí que no aspecto relacionado co servizo do lixo non se mellorou nada en 
Redondela e moitos veciños se queixan diso. Lle parece ben que se faga un regulamento pero considera que no mesmo se 
conteñen moitas barbaridades como o relativo as sancións que preve que son excesivas. 

O concelleiro señor Pazos Couñago dí que non están de acordo co horario de depósito de lixo nos contedores 
verdes posto que causa problemas aos propietarios dos comercios que non poden adaptarse ao mesmo con facilidade. Pensa 
que debería haber máis flexibilidade e por o horario de depósito dende as 8 da tarde, no lugar das 9 e ata a hora de recollida. 
Si se modifica este extremo están a favor da modificación proposta. 

0 concelleiro señor González Iglesias di que eles están a favor. 

O concelleiro señor Pazos Docampo dí que a proposta trata de adaptar o regulamento que existía e que non se 
propón ningunha modificación no tocante aos horarios de depósito nos contedores que xa estaba de 9 a ll da noite. Sinala 
que a cuestión é diferente no verán, en que pode resultar pouco recomendable que o lixo se deposite as 8, cando ainda fai 
sol polo que non é propiamente un problema de horario senón de o malestar que provoca o lixo ao fermentar co calor. 
Tampouco é unha cuestión de perseguir ao que bote o lixo cunha hora de adianto. 

O concelleiro señor Bastos Fernández dí que é o deber do señor Pazos Docampo, como concelleiro de medio 
ambiente, controlar que funcionen estes servizos e que se cumpra o regulamento. 

O concelleiro señor Pazos Couñago di que a modificación que eles propoñen é necesaria precisamente para lograr 
que se cumpra o regulamento que se pretende aprobar xa que, caso contrario, podería haber denuncias dos veciños. Insiste 
en que o horario debe coincidir co horario de peche dos comercios.
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O concelleiro señor Pazos Docampo dí que se o problema é ese, non ten inconvinte en cambiala. 

VOTACIÓN E ACORDO.- 
Sometido o asunto a votación, a Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioría dos/as Sres/as 

Concelleiros/as presentes, sendo dezasete votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 7 do PP, e 3 do B.N.G.), e dous votos en contra 
(2 do P.G.), adoptou os acordos seguintes: 

PRIMEIRO.- Aprobar, nos seus propios términos, o dictame da Comisión Informativa de Medio Ambiente, nos 
antecedentes transcrito, e na súa consecuencia aprobar inicialmente as modificacións da Ordenanzas Municipal reguladora 
da xestión e tratamento dos residuos sólidos urbanos, limpeza de espazos públicos e salubridade. 

SEGQQE.- Somete-las ao trámite de infomiación pública por prazo de trinta días, transcurridos os que, sen que 
se formulasen reclamacións ou suxerencias, as mesas entenderanse aprobadas defmitivamente, procedéndose a súa 
publicación no Boletín Oficial da Provincia.- 

Asmros FQRA DA ORDE Do DÍA.- 
Previa declaración de urxencia, acordada en votación ordinaria e por unanimidade dos/as Sresjas Concelleiros/as 

presentes, o Concello Pleno, trato o asunto seguinte: 

A).- MODIFICACIÓN CADRO DE PERSOAL ANEXO AO ORZAMENTO XERAL DO CONCELLO PARA O ANO 2008.- 
ANTECEDENTES.- 

Dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio de data 24 de xuño de 2008, que transcrito dí: 

"Vista a Proposta do Presidente da Comisión de Facenda e Patrimonio de data 23.06.08. 

Vista a proposta do Presidente do Patronato do Centro Deportivo Municipal de data 23 de xuño, que transcrita dí: 

"Examinada o anexo do persoal do Consello de Administración do Centro Deportivo Municipal, que de seguido 
se relaciona: 

PERSOAL LABORAL DE DURACIÓN DETERMINADA A TEMPO COMPLETO 
PRAZAS VACANTES OCUPADAS ADSCRICIÓN TITULACIÓN CATEGORIAS OBSERVA 

- DENOMINACIÓN 
l l 0 ENC. PAVILLÓN DEPORTES GRADESC. OPERARIO VACANTT REDONDELA 

VACANTE 
l 0 

i‘ 

'nwjiV 

PERSOAL LABORAL DE DURACIÓN DETERMINADA A TEMPO PARCIAL 
VACANTES OCUPADAS DENOMINACION ADSCRICIÓN TITULACIÓN CATEGORIA OBSERVA 
2 o ENC. PAVILLÓN DEPORTES GRADESC. OPERARIO CUBERTA 

CHAPELA — PROVISlC 
JOSÉ ANTONIO 
RIVAS BOUZA 
DAVID FREIRE 
COUÑAGO 

Á vista do informe emitido pola Secretaria do Concello, con data l3 do mes que andamos, en relación coas bases 
de selección para a contratación laboral dunha persoa para prestar servizos de conserxe para o Pavillón de Deportes de 
Redondela, esta Presidencia ven en propoñer ao Concello Pleno a aprobación do anexo de Persoal seguinte:



PERSOAL LABORAL FIXO 
VACANTES oCUPADAs ADSCRICIÓN TITULAClÓN CATEGORIAS 

DENOMINACIÓN 
1 0 CONSERXE DEPORTES GRADESC. OPERARIO 

PAVILLÓN 
REDONDELA 
VACANTE 

l 0 
PERSOAL LABORAL FIXO A TEMPO PARCIAL 

VACANTES OCUPADAS DENOMINACIÓN ADSCRICIÓN TITULACIÓN CATEGORIA 
2 o coNsERxE DEPORTES GRAD. ESC. OPERARIO 

PAVILLÓN 
CHAPELA 

2 0 

Esta Presidencia á Comisión Informativa propón, que se dictamine favorablemente a proposta transcrita e na súa 
consecuencia propoñer ao Concello Pleno a súa aprobación. 

Votación e dictame: 

A Comisión lnfomiativa de Facenda e Patrimonio, co voto favorable dos Sres. Concelleiros do Grupo Municipal 
do PSdeG-PSOE (4), do BNG (1) e do PG (l) e a abstención do Grupo Municipal do PP (4), dictaminou favorablemente a 
proposta da Alcaldía antes transcrita." 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

sometido o asunto a votación, a Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioría dos/as Sres./as 

Concelleiros/as presentes, sendo doce votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 3 do B.N.G., e 2 do P.G.), e sete abstencións (7 do 
PP), adoptou os acordos seguintes: 

PRIMEIRO.- Aprobar, nos seus propios términos, o dictame da Comisión Infomiativa de Facenda e Patrimonio 
nos antecedentes transcrito, e na súa consecuencia aprobar inicialmente a modificación do Cadro de Persoal do Centro 
Deportivo Municipal, integrado no Cadro de Persoa] anexo a Orzamento Xeral do Concello para o exercicio de 2008. 

SEGUNDO.- Someter a modificación ao trámite de información pública, por prazo de quince días, transcurridos 
os que, sen formularse reclamacións ou suxerencias, a mesma entenderase aprobada definitivamente, procedéndose a súa 
publicación no Boletín Oficial da Provincia.- 

9.- ACTIVIDADE DE CONTROL D0 PLENO: 
9.1.- DAR CONTA DE RESOLUCIÓNS DA ALCALDIA E CONCELLEIROS DELEGADOS.- 
O Concello Pleno dase por enterado do contido das Resolucións da Alcaldia e dos Concelleiros Delegados dende 

o día 20 de maio ao 20 de xuño de 2008.- 

9.2.- MOCIÓNS.- 

MODIFICACIÓN D0 REGULAMENTO DE PARTICIPACI N VECIÑAL.- 
ANTECEDENTES.- 

Moción presentada por D. José Alberto Pazos Couñago, concelleiro do grupo municipal Popular, con data 
23.06.08, que transcrita dí: 

"ÚNlC0.- Dende fai tempo, o Grupo Municipal Popular ven reclamando unha maior democratización dos 
órganos municipais. Os logros alcanzados pola sociedade española nas últimas tres décadas de réxime democrático, non 
deben sumimos na autocomplacencia, máis ben o contrario, debe servimos de acicate e estímulo que nos axude a perseverar 
na búsqueda constante de fórmulas que permitan o maior perfeccionamento posible das institucións que a todos nos 
representan. Unha das fónnulas que a noso entender, contribuen a preñar de espíritu democrático as nosas institucións, é o
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acercamento destas aos cidadáns, e sobre todo o acercamento dos cidadáns a aqueles órganos onde se debaten os asuntos 
que directamente lle atañen. É con esta vontade inequívoca de contribuir ao fortalecemento da democracia no Concello de 
Redondela, é polo que hoxe traemos esta proposta de modificación do Regulamento Municipal de Participación Veciñal, e 
máis concretamente do artigo 26 do mesmo, propoñendo o seguinte tenor literal: 

Artigo 26.- l.- Cando algunha asociación inscrita no Rexistro Municipal de Asociacións Veciñais desexe efectuar 
unha exposición perante o Pleno en relación con algún punto da orde do día, deberá solicita-lo ao Alcalde antes de 
comenza-la sesión, cunha antelación mínima de 24 horas. Coa autorización deste e a través dun único representante, poderá 
expor o seu parecer durante o tempo que sinale o Alcalde, con anterioridade á lectura, debate e votación da proposta 
incluida na Orde do Día. En todo caso e sempre, fora da sesión e antes de dar comenzo esta. 

2.- Terminada a sesión do Pleno, o Alcalde deberá establecer unha quenda para que o público asistente que teña 
interese en temas concretos sobre a problemática municipal poida formular preguntas e rogos. Correspóndelle ao Alcalde 
ordenar e pechala queda, podendo respostar oralmente, ou ben por escrito no prazo de vinte días. 

En consecuencia, propoño: 

Que polo Pleno do Concello de Redondela torne o acordo de substituir a actual redacción do artigo 26 do 
Regulamento Municipal de Participación Veciñal, polo tenor literal contido na presente moción." 

INTERVENCIÓNS.- 

O concelleiro señor Bastos Fernández sinala que isto xa ven de hai moito tempo e o regulamento actual está a 
funcionar e non se prohibiu a nadie intervir polo que vanse a abster. 

O concelleiro señor Pazos Docampo califica de democratísmo a postura do PP. Lle parece que prácticamente se 
trata de establecer un concello aberto que a lei preve exclusivamente para concellos de menos de 250 habitantes pero non 
ten sentido para un concello como Redondela, xa que as sesións non rematarían nunca. Di que existe un regulamento de 
participación veciñal para que existan canles que permitan intervir ás asociacións en temas que lles interesen ou afecten de 
xeito especial pero non mira os beneficios desta proposta xa que a participación real se artella cos grupos políticos como 
representantes da vontade popular e está perfectamente regulado, carece de sentido que calquera poida prantexar calquer 
cousa cando lle pete. 

O concelleiro señor González Iglesias dí que o regulamento de participación veciñal garante a participación e o 
normal é que se artelle tal e como se recolle no mesmo sen configurarlo como un deber senón como unha posibilidade. Di 
que isto é coherente co sistema de partidos políticos nos que pode integrarse calquer cidadán dado que a sua natureza é 
esencialmente aberta. Indica que ao mellor a sua postura sería distinta se as asociacións tiveran unha representatividade 
forte e real, cousa que non sucede. Acusa ao PP de buscar máis o folión que o traballo c de que os concellos nos que 
gobernan eles non toman estas decisións asi que cando gobernen en Redondela xa poderán facelo. 

O concelleiro señor Pazos Couñago di que a sua proposta non está pechada polo que aceptan que se fagan 
suxerencias á mesma, como limitar o número de intervencións dalgunha maneira. Indica que os grupos de goberno 
modificaron o regulamento orgánico según eles para evitar o alongamento das sesións pero cando estaban na oposición isto 
non lles preocupaba Sinala tamén que houbo asociacións que quixeron participar no pleno e non puideron porque non se 
lles deixou. A sua proposta parécelles razonable xa que hai que ter máis confianza nos cidadáns que non veñen aos plenos a 
molestar senón a que se lles escoite. Lle extrana que ao BNG lles pareza asamblearia a proposta e considera que as 
asociacións poder¡ ter interese en temas nos que non tiveran intervido a nível administrativo. Afirma que no ano que leva na 
corporación non oiu a ningún veciño facer no pleno ningunha pregunta e que a participación non está garantida. Non teñen 
vontade de entorpecer e actuan como concelleiros de Redondela, non cree que sexa preciso ter en conta o que se fai noutros 
concellos. 

O concelleiro señor Bastos Fernández sinala novamente que vanse a abster. 
O concelleiro señor Pazos Docampo sinala que o PP é unha organización de carácter estatal e, nesa medida, poden 

propor no Congreso a modificación da lei de bases do réxime local. Pensa que en Madrid lles quedaria a cara a cadros ante 
semellante proposta. Indica que o BNG defende o mesmo en todas partes. Lembra cómo eran os plenos cando gobernaba o 
PP e dí que a proposta é absurda porque cada pleno se convertiría nun plebiscito. Non hai un só concello do PP que a 
refrende. 

O concelleiro señor González Iglesias refírese ao afinnado polo voceiro do PP sobre as preguntas nos plenos 
asegurando que agora fanse sesións cada mes e cando eles gobernaban era un cada tres meses e se dificultaba moito o



traballo da oposición. Non entende que se declaren como grupo independente de Redondela cando forman parte dunha 
organización a nivel nacional e da a casualidade de que a primeira da lista do PP formou parte daquel goberno. Sinala que 
co regulamento na man calquer grupo pode intervir xa que a minoría pode expresarse ainda que non pode condicionar as 
decisións da maioria e 20 persoas non poden arrogarse a rqnesentatividade de 30.000. Indica que hai moitas canles para 
facerse oir e que no Concello aténdese a todo o mundo ainda que non se lles dea sempre a razón. 

0 concelleiro señor Pazos Couñago sinala que algún dos membros da corporación debeu ter dificultades á hora de 
leer a moción posto que a mesma non propón que se lle dea dereito a voto aos asistentes ao pleno, senón simplemente que 
se lles escoite. Indica que o voceiro socialista se monton unha película coa moción e que somentes se está a falar de 
modificar un regulamento municipal de Redondela, ainda que síntese moi orgulloso de pertencer ao PP. Admite que a 
proposta seria unha estupidez en Vigo ou Barcelona Reitera que o señor González Iglesias dixo no pleno anterior que se se 
traía un acta na que se fixeran máis de cinco preguntas o asumiría e agora non quere asurnilo. 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioría dos/as Sres./as 

Concelleiros/as presentes, sendo dez votos en contra (7 do PSdeG-PSOE e 3 do B.N.G.), dúas abstencións (2 do P.G.), e 
sete votos a favor (7 do PP), rexeitou a Moción do Grupo Municipal do Partido Popular, nos antecedentes transcrita.- 

9.2.2.- MOCIÓN m out@ Muga; m gang; Ewgg, s/ rngrosTA ¿né A 
CREACIÓN DUNHA COMISION ESPECIAL PARA SEGUIMENTO E gyMmAg N DA PROBLEMATICA 
m: PINTADAS r: ossmozos NO MOBILIARIO PUBLICO E PRIVADO.- 

ANTECEDENTES.- 

Moción presentada polo Gmpo Municipal do Partido Popular, con data 23 de xuño de 2008, que transcrita di: 

"Á vista de todos está cada vez máis presente na nosa paisaxe cotián, garabatos e pintadas en fachadas de 
edificios, valados, portais, sinais de tráfico, lavadoiros, fontes, marquesinas e demáis mobiliario público e privado. A esta 
paisaxe noxenta que nos está a invadir coma se fose algo propio do noso entorno, temos que engadir os continuos destrozos 
de mobiliario dos parques públicos, a queima de contenedores, etc. 

Tendo especial consideración ás reclamacións feitas fai pouco pola Asociación de Empresarios de Redondela, 
Asociacións de Veciños de Chapela e por este mesmo grupo político no rogo das marquesiñas do pasado pleno ordinario do 
mes de maio, e facendo fincapé nos puntos seguintes: 

l°.- Os Concellos non se poden permitir o luxo de gastar constantemente o diñeiro público e arranxar o que os 
incívicos provocan. 

2°.- 0 aspecto visual-estético dos edificios, parques, plazas, marquesiñas, 
3°.- A vixiancia, que aínda que se poida mellorar, vai ser sempre insuficiente e costosa 
4°.- Que este grupo político non quere quedar pasivo antes uns problemas que cada día están máis presentes na 

nosa sociedade, propomos: 

Que se acorde a creación dunha comisión especial formada por l concelleiro de cada grupo político do Concello 
para buscar fórmulas en conxunto que axuden a eliminar estes problemas cada vez máis presentes. Nesta comisión, e 
segundo acordo no seu momento, poderian participar represmtantes dos centros de educación primaria e secundaria, das 
asociacións culturais, veciñais e deportivas ou calquera outro colectivo que tivera algo que aportar para unha mellor 
solución a estes problemas." 

INTEEVENCIQNS.- 

O concelleiro señor Bastos Fernández dí que no concello hai un responsable, que é o concelleiro de medio 
ambiente e debería controlar estas cousas. Van a votar en contra. 

O concelleiro señor Pazos Docampo dí que nesta cuestión non existe unha problemática especial en Redondela e 
que polo xeral os incívicos son irmáns, fillos ou parentes dalguén e os seus comportamentos non son desexables. Pensa que
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uco tan mala e, no caso das pintadas, cecais fora mellor reconducilas cando sexan 
artísticas para propiciar espacios onde facelas. Non lle parece que sexa como para crear unha comisión de debate e lembra 
ao señor Bastos que él non é responsable da limpeza no Concello. 

O concelleiro señor González lglesias dí que parece que estamos a vivir nun Concello maravilloso no que un dos 
L NUMERADO principais problemas son as pintadas e os destrozos das marquesinas, según a asociación de empresarios e a Asociación de 
PORAC|ÓNS Veciños de Chapela. Dí que según os datos que manexa oficialmente a Xunta de Seguridade, Redondela é un dos concellos 
LOCAIS con menos delitos, cousa que hai que agradecer aos propios veciños e opina que o problema non se resolve cunha comisión 

i 

especial como a proposta 

O concelleiro señor Alvarez Ballesteros dí que cando aparece unha pintada isto provoca molestias aos veciños e 
tamén hai moitos parques destrozados polo que considera que o problema está na sociedade e corremos o perigo de 
acostumbramos. Estima que non se poden quedar parados e por iso tiveron esta iniciativa 

VOTACIÓN E ACORDO.- 
Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioría dos/as Sres/as 

' 

Concelleiros/as presentes, sendo doce votos en contra (7 do PSdeG-PSOE, 3 do B.N.G. e 2 do P.G.), e sete votos a favor (7 
do PP), rexeitou a Moción do Grupo Municipal do Partido Popular, nos antecedentes transcrita- 

9.2.3.- MÃIQN DE QRXENCIA D0 QRQPO MUNICIPAL D0 PARTIDO POPQQL 5/ Q SECTOR PESQUEIRO GALEGO.- 
Previa declaración de urxencia, acordada en votación ordinaria e por unanimidade dos/as Sras/as Concelleiros/as 

presentes, o Pleno do Concello tratou a seguinte moción do grupo municipal do Partido Popular, de data 25 de xuño de 
2008, que transcrita dí: 

"Un dos aspectos que maior desequilibrio pode provocar na conta de resultados dunha empresa, dun autónomo ou 
na economía dun profesional, é que determinados gastos fixos como pode ser o combustible, sufran unha variación 
substancial que faga do traballo diario unha actividade pouco rendible ou incluso, desvantaxosa. Desta situación non son 
alleos os profesionais que integan o sector pesqueiro galego, que estan a ver como nos últimos meses, o prezo do 
combustible utilizado polas embarcacións non só está a sufrir un exponencial crecemento senón que, incluso chegou a 
incrementarse nun l27 % dende o 2005, e máis dun 38 % nos últimos seis meses. 

Este nivel de gastos é por definición inasumible ao longo prazo e, en consecuencia, provoca unha situación 
insostible para moitras empresas, mariñeiros e armadores que, coma única solución inmediata prevén o arnarre das súas 
embarcacións, moitas das que permanecen paradas en porto. 

O máis preocupante da situación actual ademáis da súa repercusión directa e inmediaa na economía diaria das 
miles de familias cuxo traballo en Galicia depende directamente do aproveitamento dos recursos do mar e do marisqueo, é 
observar a falta de vontade política dos actuais gobernantes que, pese a ter a súa disposición fórmulas para atallar os efectos 
pemiciosos deste descontrol dos prezos nos combustibles, non fan nada. 

Ante esta crúa realidade, o lóxico sería contar co auxilio das distintas administracións que, como a Xunta de 
Galicia ou o Goberno central, non só teñen medios máis que suficientes para articular mecanismos de axuda ao sector 
pesqueiro senón que, a maiores dispoñen dos resortes axeitados para promover un control máis exhaustivo dos actuais 
prezos. 

Nin dende Madrid, nin dende Santiago, se poden conformar afirmando que se trata dunha situación conxuntural, 
ou excusándose pola insolvencia para por fin a unha inflación descontrolada, que ata chega a afectar aos productos máis 
básicos. 

Tanto o Goberno Galego como o central deben abandonar a súa actual posición de desinterese para traballar a 
favor do sector pesqueiro, isto é, para contribuir eficazmente a superar a actual crise. 

Á vista dos acontecementos, está claro que os nosos gobernantes non souberon defender satisfactoriamente ao 
sector pesqueiro galego. 

Por todos estas razóns, o grupo municipal que suscribe considera de interese municipal prioritario que o Pleno da 
Corporación, ACORDE:



PRIMEIRO.- INSTAR á Xunta de Galicia a que realice as xestións diante das administracións competentes co 
obxecto de promover as seguintes medidas: 

a).- A habilitación dun mecanismo polo que se leve a cabo descontos directos aplicables ao prezo do gasoleo, co 
obxecto de compensar o espectacular incremento sufrido nos últimos anos que ameaza con facer non rendible a actividade 
pesqueira e marisqueira. 

b).- Que se poña en marcha unha campaña de promoción dos productos pesqueiros, destinada a fomentar a venda 
e consumo de peixe, co obxecto de que contribúa a frear a depreciación das especies comerciais de máis interese para 
Galicia 

c).- A posta en marcha dunha batería de medidas fiscais, que inclúan a exención do pago de cuotas sociais durante 
seis meses e desgravacións no imposto sobre a Renda das persoas Físicas e no imposto de Sociedades que está a ser 
soportado polos axentm do sector pesqueiro galego (mariñeiros, mariscadores, empresas do ámbito marítimo pesqueiro). 

d).- A establecer un maior control das importacións de peixeforáneo, así como do etiquetado que, entre outras 
cuestións, identifica a procedencia das especies comerciais de venda no noso país. 

SEGUNDO.- Remitir este acordo ao Presidente da Xunta de Galicia, á Consellería de Pesca e Asuntos Marítimos, 
ao Ministerio de Medio Ambiente, Medio Rural e Mariño e á Federación Galega de Cofradia de Pescadores." 

INTERVENCIÓNS.- 

0 concelleiro señor Garcia Luengo indica que vanse a abster posto que están de acordo en que se apoie a outros 
moitos sectores e non somentes ao pesqueiro. Non queren entrar en liortas entre o PP e o PSOE e considera que non é un 
tema que ataña particularmente ao Concello de Redondela. 

O concelleiro señor Pazos Docampo sinala que se trata dunha moción de moito calado que non é lóxico presentala 
a última hora, xa que ainda que están de acordo con parte dela, tamén propoñan algunha modificación. Pensa que non se 
trata un tema importante como é o da intermediación que encarece todo o proceso de distribución do peixe e hai propostas 
que de entrada non lles gustan como a rebaixa no imposto de sociedades que acaba beneficiando aos que máis teñen. 
Admite que hai problemas no sector pesqueiro e que hai que tomar medidas pero non ten claro que sexan precisamente as 
propostas as axeitadas. 

O concelleiro señor González Iglesias sinala que se o PP retira a moción poderian entrar a negociar os seus termos 
dado que hai cousas coas que están de acordo. Pensa que non se poden facer legalmente descontos directos no prezo do 
gasoleo e que hai que ter tamén en conta a outros sectores. Se non, votarán en contra. 

A concelleira señora Canal Gómez dí que é un tema puntual e non están de acordo en retirala con independencia 
de que os outros gupos fagan as suas propostas en relación a outros sectores. Estima que isto é un granito de area que eles 
queren aportar no tema concreto do sector pesqueiro. 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioría dos/as SresJas 
Concelleiros/as presentes, sendo dez votos en contra (7 do PSdeG-PSOE e 3 do B.N.G.), dúas abstencións ( 2 do P.G.), e 
sete votos a favor (7 do PP), rexeitou a Moción do Grupo Municipal do Partido Popular, nos antecedentes transcrita.- 

9.3.- RQGOS E PREQQN [A5.- 
— Polo concelleíro señor Pazos Couñago formúlanse as seguintes: 

l.- Dende hai algúns meses, se veñen sucedendo multitude de queixas de organizacións veciñais, a teor do 
deficiente estado no que se atopan os rios do noso concello. Calquer veciño que pase ao seu carón pode observar sen 
dificultade como os ríos Alvedosa, Pexegueiro, Pugariño, Fondón ou Maceiras presentan diversas deficiencias. Hoxe 
pretendemos traer a este pleno unha das máis evidentes. Son múltiples os desaugues que verten actualmente a eles, sen que 
ata o de agora se fixera nada para solucionar este problema, e por iso formulamos as seguintes preguntas: 
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nosos rios?. 

¿Realizou, ou ten previsto realizar o Goberno Municipal, algún plan para a eliminación dos mesmos?. 

Respóstalle o señor Pazos Docampo que cando se detecta un verquido téntase de darlle de inmediato unha 
solución. 

2.- O pasado trece de xuño, con motivo da presentación de REDONDELA ESCOLA DE FÚTBOL BASE, o 
concelleiro de Cultura, D. Eduardo Reguera, anunciou a construcción dun novo pavillón de deportes en Redondela, grazas o 
acordo alcanzado a tal efecto coa Xunta de Galicia. Nada nos gustaría máis que felicitarlles pola chegada de novas 
inversións á nosa vila. Nembargantes, unha vez máis, e son xa demasiadas as ocasións, a absoluta falta de respeto ás 
formas, nos impiden materializar tal felicitación. 

O grupo municipal Popular, descoñece ao día da data calquera detalle referido a este proxecto que se nos anuncia 
Descoñece a súa ubicación, descoñece a súa capacidade, descoñecer as súas dotacións, o seu diseño, o seu custe económico, 

' o seus sistema de financiación. En definitiva, descoñece absolutamente todo sobre este proxecto. Este descoñecemento non 
nace da falta de itnerese do Grupo Popular, senón da absoluta falta de infromación por parte do bigobemo redondelano. 

En ningún momento, nin antes, nin despois do anuncio do Sr. Reguera, se nos convocou para transmitimos os 
ponnenores do proxecto anunciado. É por iso, que o Partido Popular non puido realizar aportación algunha, encamiñada á 
mellora deste proxecto. O Sr. Reguera, coa aquiescencia dos demáis membros do Goberno Municipal, preferiu antepor a 
promoción persoal, á búsqueda do consenso e a unidade. Elexiu primar a búsqueda dun golpe de efecto en beneficio 
persoal, en vez de primar o respeto ás institucións e aos seus compañeiros en este pleno, que conformamos todo ecada un 
dos que ocupamos un escano nesta sala. Entendemos que esta non é a forma adecuada de rexer os intereses do noso pobo, e 
por iso formulamos as seguintes pregimtas: 

¿Por que realiza este anuncio o concelleiro de cultura e non o concelleiro de deportes, responsable da área 
competente?. 

¿Considera adecuado que a oposición teña coñecemento deste proxecto nun acto de presentación de REDONDELA ESCOLA DE FÚTBOL BASE, e non nos órganos regulamentados propios do Concello de Redondela?. 
¿Considera adecuado que non se infonne adecuada e detalladamente á oposición, incluso a pesar de ter formulado 

preguntas neste sentido, a última delas realizada no Pleno celebrado no mes de abril?. 

¿Cando van a informar á oposición dos detailes deste proxecto?. 

En definitiva, Sr. Reguera, entendo que a súa actitude resulta explicable dende o punto de vista de promoción 
persoal, ¿declarou Vde. aberta a campaña electoral das eleccións municipais de 201 l, o tan só o proceso de sucesión do 
candidato socialista?. 

Respóstalle o señor Reguera Ocampo invitándolle, primeramente, a prantexar as súas cuestións en galego por 
canto lle parece o máis axeitado nun Concello que sempre se destacou por defender a lingua galega. Sinala que se recibiu a 
invitación para asistir a ese acto e o equipo de goberno decidiu quen ía e quen falaba, posto que non o van a decidir os 
concelleiros do PP. Di que veñen reivindicando o pavillón dende 1995 e o PP a pesar de gobernar l6 anos na Xunta non foi 
quen de conquerilo para Redondela Afirma que de momento somentes hai un compromiso e xa se lles dará conta cando 
proceda 

A concelleira señora Canal Gómez formula as seguintes no nome da sua compañeira Alonso Gómez, ausente da 
sesión: 

3.- Dado que no Pleno do mes de abril, esta Concelleira realizou o rogo ao señor Alcalde de facer as xestións 
oportunas para proceder á recuperación dos Canastros sitos na rúa Ragateiras, na zona da Picota, e facendo ver o señor 
Alcalde que dito rogo estaba xustificado polo valor tradicional que ostentan ditas construccións, fanse as seguintes 
preguntas: 

¿Comenzáronse a facer as xestións pertinentes para colaborar coa súa realización ou realizar directamente a 
recuperación dos Canastms aos que aludimos?. En caso de non ter comenzado, ¿Cando ten pensado o Goberno Municipal 
atender ao rogo deste Grupo?.



Respóstalle o Sr. Alcalde que neste intre non está na axenda a cuestión. 

4.- Tendo comprobado que nas Rúas Figueiral e Sta. Mariña, existen alcantarillas que carecen da súa respectiva 
tapa, e tendo comprobado tamén que este Goberno dotou a ámbalas dúas, seu moito éxito, dunha feita de madeira. 
Comprobando tamén que éstas non teñen unha duración longa, deixando ao descuberto o buraco que deberian tapar, 
supondo un perigo, tanto para os transeúntes como para os nenos que xogan na rúa, sobre todo na rúa Figueiral, rogo: 

Que o equipo de goberno solvente a situación, xa denunciada por veciños, facendo caso omiso a ditas denuncias, 
dotando a ditos buracos dunha tapa doutro material máis resistente e impedindo que siga constituíndo un perigo para a 
cidadanía 

5.- Tra-lo remate das obras de sauí-peatonalización que se teñen feito nas rúas Alfonso XII, Ribeira e General 
Rubín, temos notado unha preocupante falla de papeleiras nas mesmas. 

Nos consideramos que a colocación das mesmas é imperiosamente necesaria para que as nosas beirarrúas se 
manteñan o máis limpas posible. O Goberno Loca, por unha banda, tivo o tempo suficiente para realiza-la súa colocación. 
E, xa que non atendeu a demanda deste grupo municipal de mantelas limpas de manchas como se atopan, ROGO: 

Que se proceda o antes posible á colocación de papeleiras ao longo das rúas Alfonso XII, Ribeira e General 
Rubin. 

A concelleira señora López Rodríguez formula as seguintes: 

6.- ¿Cando se realizarán os traballos de asfaltado da baixada á praia de Rande?. 

Respóstalle o señor Iglesias Carrera que este ano. 

7.- Que tendo preguntado fai varios meses en pleno ordinario, sobor das xestións que realizara o equipo de 
goberno para dota-la praia de Rande, dun acceso seguro, sen obter resposta algunha a tal cuestión, e sen que, maila o tempo 
transcorrido, se respostase por escrito consonte ao Regulamento Orgánico que rexe o funcionamento do órgano plenario, 
formula as seguintes preguntas: 

¿Qué xestións se realizaron para dotar a praia de rande dun acceso seguro?. 

¿Por qué motivo incumpriuse a obriga de dar resposta escrita á cuestión antecedente?. 

O señor Iglesias Carrera dí que se refírese á de Cabanas non lle contesta porque na pregunta referíase á de Rande. 

8.- Que como ben coñece o equipo de goberno, na subida de Cotarel existe un tramo de calzada especialmente 
perigoso para os vehiculos en inverno, estando as varandas sitas na curva en mal estado dende fai tempo. E por elo, que 
prega a colocación dunha varanda nova que cumpra as debidas condicións de seguridade. 

9.- Que atopándose arnontonada no chan da estrada, a estructura de pedra da Fonte de Uñica e estando a verter 
auga incesantemente, prega; 

Que procedan á inmediata recuperación e arranxo da devandita fonte para evitar un maior deterioro da súa 
estructura e tomen as medidas necesarias para evitar que sega vertendo auga incontroladamente. 

10.- Que levando varios meses fora de funcíonamente a Fonte de A Barreira, sen Santo Paio de Arriba, prega: 

Que se proceda ao seu inmediato arranxo. 

ll.- Primeiro.- Nos derradeiros meses asistimos a diferentes informacións relativas á ampliación da Ponte de 
Rande, de xeito que a CPTOPT ten anunciado que a composición desta infraestructura vai cambiar a partires de 2009 
mediante o engadido de dous carrís laterais que terán continuidade ata a bifurcación da Autoestrada A-9 cara a Puxeiros. 

Este proxecto ademáis de obrigar á reordenación dos accesos en Rande, suporá a afección da parroquia de 
Chapela, posto que os dous novos carrís manteranse ata Teis, co conseguinte impacto na devandita parroquia. 

Nembargantes, dende a Administración autonómica vense afirmando que non será necesario realizar ningún 
estudio informativo do proxecto, e que tampouco será sometido á declaración de impacto ambiental.



Serie A N.° 1504000 

Segundo.- Á vista de que a obra parecer imninente, o Grupo Municipal do Partido Popular, prega ao equipo dc 
goberno que realice un continuo seguimento do proxecto e o poña a disposición dos concelleiros e da cidadanía en canto 
sexa redactado, dotándoo da debida transparencia e garantindo que a participación cidadá sexa real e efectiva. Asemade, 
prega infromación sobor das novidades e avances que se produzan en relación con este asunto. 

l2.- Que atendendo ao grande número de cristais que se depositan no areal da Praia de Arealonga, e tendo en 
conta que moitos deles presentan uns bordes cortantes e perigosos, prega que se reforcen os traballos de limpeza 
adecuándoos ás características destes residuos para garanti-la seguridade da Praia. 

13.- Que despois de informarnos o concelleiro de Medio Ambiente de que a futura escola infantil de Chapela 
situaríase en terreos comprendidos no Plan Parcial Cidadelle; o Alcalde sostén na prensa, en reportaxe do Faro de Vigo, que 
se emprazaría sobre un terreno de propiedade municipal situado na Avenida de Redondela, polo que non poñéndose de 
acordo, según parece, ambos responsables sobre este particular, pregunta: 

¿Onde ten pensado o equipo de goberno emprazar a devandita dotación?. 

¿En que data teñen previsto comenzar as obras?. 

0 Sr. Alcalde dí que non Iembra a declaración que apareceu na prensa e que farase en terreos públicos. O señor 
González Iglesias dí que non hai a contradicción que sinala. 

- O concelleiro señor Alvaez Ballesteros fonnula os seguintes: 
l4.- A limpeza dos marxes do camiño das Laxes en Cabanas-Trasmañó, así como a colocación de alumado 

público na mesma zona. 

15.- Para evitar un gasto innecesario de electricidade rogo se poña o alumado público do camiño do Outeiro en 
Chapela en automático. Ata o de agora son os veciños os que se "encargan" de encender e apagar as farolas, pero son 
moitas as veces en que están encendidas durante días seguidos. Ao mesmo tempo se repare a farola que está na ponte 
peonial que cruza a autopista. No caso de non pertencerlle este cometido o Concello, se faga a correspondente reclamación 
ao responsable. 

l6.- O pasado día 3 de xuño este concelleiro fixo petición por escrito dunha serie de expedientes e documentación 
para a súa revisión e estudio, co número xeral de rexistro de entrada 05124, 05125, 05l26 e 05l27. Pasadas lO días e sen 
ter resposta a mia petición, persoeime nas distintas dependencias do Concello co obxecto de que me deixaran ver os 
devanditos expedientes, pero non foi posible xa que non estaban por ningún lado nin ninguén sabía deles. 

Rogo ao Sr. Alcalde de curso e axilidade ás peticións que como concelleiros terms dereito e ao mesmo tempo que 
no momento en que dispoñan dos expedientes ou información solicitada den aviso telefónico ao concelleiro solicitante. 

O señor Alcalde di que os expedientes están a súa disposición 

Pola Presidencia dase por rematada a pretente sesión, sendo as vintedúas horas e vinte minutos da data fixada no 
encabezamento, en proba de todo o que, se extende a presente acta, que se inscribiu no Libro dende o folio núm. l9l do 
Papel Timbrado da Comunidade Autónoma de Galicia, Serie A n° 1503990 ata o folio núm.20l , Serie A n" I504000, e todo 
o que, como Secretaria, DOU FE.- 

A 4 
LDE A CR ARIA XERAL 
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XAIME REI BARREIRO



DILIXENCIA 

Para facer constar que o presente Libro de Actas do 
Concello Pleno, péchase coa transcrición da sesión celebrada con 
carácter ordinario o día Z5 de Xuño de 2008, rematando a mesma 
no folio n° 201, dos 201 que son os que compoñen o presente Libro, 
dende o folio N“ O01 do Papel Timbrado da Comunidade Autónoma 
de Galicia, Serie A, N° 1483484 ó folio N° 135, Serie A, N° 1504000. 

Redondela, 25 de Xuño de 2008. 

A Secretaria Xeral
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CONCELLO DE REDONDELA 

TESTEMUÑA DE TRANSFERENCIA E ARQUIVO 

Deixamos constancia, mediante este escrito, de que a Documentación aquí 
custodiada, consistente no libro dc Actas de Pleno 2006, M07, 2008 foi transferido 
dende o Departamento de Secretaría a través da funcionaria Dona Ana Begoña Merino Gil 
o 10/ 09/ 2014 

Trátase dun Libro de Actas numerado correlativamente dende a páxina Serie A n° 
1483484 ata a Serie A n° 1504000. A ausencia ou sobrepresencia de documentación 
administrativa dentro do expediente administrativo antes citado, non será competencia do 
departamento de Arquivo, nin da funcionaria encargada do seu funcionamento. 

Foi introducido, a data de hoxe, na Base de Datos do Arquivo municipal, 
ubicándoo e descibríndoo dentro da seguinte Unidade de Instalación do seguinte xeito: 

i 

U/I
í 

t

i 

g 

1828/1 z 

Libro de Actas‘ ¿to Pleno 2006, 2007 

De 22/ 09/ 2006 a 25/ 06/2008 

E para que así conste emito e asino, a data de hoxe, a seguinte Testemuña de Transferencia 
e Arquivo. 

Auxiliar de Arquivo 

rI Alfonso xn, 2; 36800 Redondela (Pontevedra), NIF - P - 3604500 - c, Telf: ses 400 300 — Fax: 986 403 s94
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